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農村規劃系
Department of Rural Planning and Landscaping
一、必修科目Required Courses

536001
碩士論文
６
必

碩士論文是學生必修課程之一，在指導教授選定論文題目並進行撰寫，經口試及格後，才能取得碩士學位。

536001
Thesis
６
Ｒ
Under the direction of the Advisor, the student must complete the thesis and pass the final oral examination before they obtain Master degree.

536002
專題討論
４
必

本課程以培養學生蒐集資料、整理資料、分析資料以及表達能力。學生選擇與論文相關主題，進行文獻蒐集、閱讀、分析、整理，將心得與發現撰寫成報告，提出共同討論，並由參與教師評分。

536002
Seminar
４
Ｒ
This course is designed to train graduate students in literature searching, information organization, material analysis and presentation ability. Students are required to select a topic related their thesis, and follow the procedures of doing literature collecting and reviewing. The findings and summary are requires drawing up and presentations are scheduled for each student once a semester. The committee will evaluate their performance.
二、選修科目Elective Courses

536003
農村產業規劃特論
３
選
待聘
本課程的目的是使學生瞭解當前農村產業問題，並探討解決對策。在進入WTO之後，台灣農村產業面臨激烈競爭，應以保鮮為主要訴求，並朝有機栽培、發展地方特產、創立品牌、計畫生產、產品加工等方向規劃農村產業。配合休閒事業發展，採取少量多樣化栽培，除可提供多樣化景致，亦可降低投資風險。並透過網路調查、遙測技術與衛星影像判釋等工具，可瞭解全球生產態勢，以調節生產與行銷策略，同時應依地形、地勢、土壤、氣候等因子，規劃適地適作，以達到土地合理利用。規劃時要兼顧水土保持，才能使農村產業達到永續經營的目標。
536003
Advanced Rural Planning
３
S
TBA


in Industry

The objective of this course is to lead students to acknowledge the problems of the industry in the rural area and to find countermeasures. The rural industry will face fierce competition, it is a very important to preserve the productions in a fresh condition. The industry also set for on organic cultivation, souvenir, brand establishing, planning production and food processing. In the leisure farm, diversity plants not only can offered different kinds landscape but also reduce the investment risk. By using network, remote sensing and satellite image interpretation, one can adjust the production and selling policy to keep pace with the world market. The plants should be selected according to the slope, aspect, soil and climate to achieve better land using. It also need pay attention to the water conservation to keep rural area continue prosperity. 
536004
景觀規劃特論
３
選
羅清吉

本課程主要教學目的,在使學生熟習景觀規劃的相關理論與程序，了解景觀規劃之方法與技巧，並能熟練運用景觀規劃之電腦軟體，應用於相關之規劃及研究案例。 

536004
Special Topic on Landscape
３
Ｓ
Robert. C. Lo

Planning

The aim of “Special Topic on Landscape Planning” program is to assist the students to be familiar with related theories and procedures, skills, methodologies and approaches of landscape planning, as well as developing a high level of competence in computer application in planning.

The course contents include：

1.Theories of landscape planning

2.Planning methodologies and approaches

3.Planning practices 

4.Case studies 

5.Software applications for landscape planning

536005
景觀經營特論
３
選
羅清吉

景觀經營管理與景觀規劃同等重要，本課程設計主要目的在使學習者以經理人的立場去了解景觀經營管理的相關理論, 透過案例之研究、分析與討論，習得景觀經營管理相關知識與實際經營狀況、景觀經營面臨的問題及可能的解決方案。 

本課程主要討論單元包括;

1.景觀經營管理之特性及現況

2.景觀經營管理計劃與架構

3.決策、組織、領導及控制

4.景觀經營管理之問題探討

5.個案研討

6.景觀經營趨勢與應用經營策略

536005
Special Topic on Landscape
３
Ｓ
Robert. C. Lo

Management
This course provides a forum of discussion on the issues related to the management of landscape business. 

The major contents of this course include：

1.The characteristics of landscape management and current practices

2.Landscape management and related frameworks

3.Decision, organization, leadership, and control 

4.Analysis and discussions on current issues related to Landscape management in Taiwan 

5.Case studies 

6.Trends and strategies of landscape management

536006
社區規劃特論
３
選
待聘

主要課題為區域規劃、發展方式、居住環境品質、公共設施及管理系統之進階探討，課程中將討論世界各城市區域發展機制並建立規劃架構，課程包括區域規劃意義及內容、規劃思想、規劃方法和法律位階。
536006
Advanced Study in Regional
３
Ｓ
TBA


Planning

Emphasis is on advanced regional planning, development, environmental quality, public services, and management systems. This course will discuss the development mechanism of world cities and establish the planning framework. Topics: the meaning and content of regional planning, planning idea, planning method, and legal position.    
536007
農村環境整備特論
３
選
盧惠敏

從視覺、文化、生態、遊憩、生活、生產六個觀點探討農村環境之規劃營造

536007
Special Topic on Rural
３
Ｓ
H.M.Lu


Environment Planning
The course will discuss the formation of rural environment from six aspects ---the visual, cultural, ecological, recreation, living, and production aspects.

536008
生態規劃設計特論
３
選
盧惠敏
從生態的角度探討環境規劃、設計、與工法。
536008
Special Topic on Ecological
３
Ｓ
H.M.Lu


Planning and Engineering
The course will discuss ecological planning, design, and construction of the rural environment.

536009
農村建築特論
３
選
盧惠敏
本課程主要教學目的，在使學生熟習農村建築的相關理論，了解農村建築之方法與技巧，認識綠建築之意義與技術，並能熟練運用建築設計之電腦軟體，應用於相關之設計案例。 

536009
Special Topic on Rural
３
Ｓ
H.M.Lu


Architecture Design

The aims of this course are：

1. Theories of Rural Architecture Design

2. Planning and design methodologies and approaches

3. Planning and design practices

4. Related laws and regulations

5. Green building and ecological engineering

6. Software applications for Rural Architecture Design
536010
景觀植栽特論
３
選
蔡龍銘

本課程之內容包括：

1.景觀植栽概述。

2.植栽之環境因素。

3.植栽設計之語彙。

4.植栽設計之體系。

5.庭園之植栽。

6.以植栽為庭園之設計元素。

7.植栽之特性與視覺因素。

8.植栽設計的方法。

9.植栽之空間塑造。

10.裝飾性植栽。

536010
Special Topic on Landscape
３
Ｓ
L.M. Tsai


Planting

This course is to offer the following subjects：
1.Introduction to landscape planting.

2.Analysis of the environment.

3.The design vocabulary of landscape planting.

4.Developing a plant palette.

5.Planting the garden.

6.Plants as a medium for garden design.

7.The characteristics and visual properties of plants.

8.Methods for planting design.

9.Creating space with plants.

10.Ornamental planting.
536011
農村觀光休閒特論
3
選
蔡龍銘

本課程內容包括：

1.農村觀光休閒之定義及內涵。

2.農村觀光休閒之產業特性。

3.觀光資源之特性。

4.觀光休閒之供應與需求。

5.農村觀光休閒之規劃。

6.農村觀光休閒之行銷。

7.農村觀光休閒之經濟與財務。

8.農村觀光休閒之政策與措施。

536011
Special Topic on Rural Tourism
３
Ｓ
L.M. Tsai
This course is to offer the following subjects：
1.The definition and contents of rural tourism.

2.The properties of rural tourism industry.

3.The resources of rural tourism.

4.The supply and demand of rural tourism.

5.The planning of rural tourism.

6.The marketing of rural tourism.

7.The economy and financing of rural tourism.

8.The policies and measures of rural tourism.
536012
遊憩統計分析
３
選
待聘
本課程主要目的在使研究生如何利用社會學研究法、試驗設計、遊憩統計及分析、的方法已從事有關休閒遊憩之研究，其主要內容為: 問卷與抽樣設計、問卷調查與測試、調查數據整理，數據均質性分析、迴歸與相關性分析、共變方分析、卡方檢定(Chi-square test)、T檢定、變異數分析、….等以及遊憩統計分析之電腦軟體之應用。

536012
Special Topic on Recreational
３
Ｓ
TBA


Statistic and Analysis

This course is designed to assist the students to understand the concept of survey and statistical analysis methods on conducting recreational research.

The subjects include: Questionnaires, Sampling design, Data collection, Homogeneous tests, Regression and correlation analysis, Covariance analysis,

Chi-square test, T test, univariate analysis, multivariate analysis… and Computer applications of statistical software packages.  

536013
農村發展與土地利用
３
選
毛冠貴
本課程探討有關土地使用規劃在社會的、政府的、科技的及規劃理論的內容，及提出對於地方政府規劃方案的看法。
536013
Rural Development and Land
３
Ｓ
G.G.Mao


Using

This course explores the societal, governmental, technological, and planning theory contexts for land use planning. It also proposes the vision of a planning program for a local government.

536014
地方特產利用
３
選
蔡龍銘
本課程內容包括地方特產之類別、發展及行銷策略等。

一、地方特產之類別：

1.手工藝類：陶磁、漆器、石器、玩具、金屬工藝、木工藝、竹工藝、紙藝、押花、繪畫、吊飾、草編、金絲編、竹編、傢俱、用品、神佛具、染布、織品、手工紙、鐵器、服飾等。

2.食品類：米食(麻糬、元宵、米粿、紅龜糕…等)、蔬菜(野菜、醃漬物、發酵食品、乾製品、罐頭…等)、水果(果汁、果醬、果泥、水果罐頭…等)、畜產(乳品、肉品、蛋品、毛皮…等)。
3.花卉類：花卉之種類、花卉之保鮮、花卉之運銷、花藝…等。

二、地方特產之發展：地方特色之呈現、工匠藝人之確保、產品之商品化。

三、行銷：配合農村休閒觀光之行銷。
536014
Utilization of Local Products
３
Ｓ
L.M. Tsai

This course is to offer the following subjects：
Ⅰ、The categories of local products

1.Articrafts：pottery, stone art, toy, silver smith, woody craft, bamboo craft, paper art, flower art, painting, straw knitting, bamboo weaving, furniture, dying, hand-made paper, dresses…etc.

2.Food products：rice products；vegetables(wild vegetables, pickles, fermented vegetables, dried vegetables, canned vegetables)；fruits(juices, jams, pastes, canned fruits…etc)；dairy products(milk, meat, eggs, leather…etc).

3.Flowers：cut flowers, post-harvest handing, marketing, shipping, flower arrangement…etc.

Ⅱ、The development：characteristics creation, craftsman training, commercialization.

Ⅲ、Promotion and marketing：develope with rural tourism.

536015
農業工程特論
３
選
簡勇成
本課程旨在訓練學生解決農業生產時所遇到的工程問題，以流體力學、土壤力學、交通工程等基本原理，引導學生以安全、經濟的渠道斷面規劃合理的灌溉、排水系統以及調節池、沉砂池等築霸工程，並依地形、坡向、地質與岩層走向，選擇安全路廊坡面，配合流量需求，規劃合理路寬與坡度，兼顧農業運輸與觀光發展。

536015
Advanced Agriculture
３
Ｓ
Y.C.Jian



Engineering
This course is designed to offer students to solve the problems in the agriculture production, which are related to the civil engineering. The principles of fluid mechanics, soil mechanics and transportation engineering will be covered in this course. Base on that knowledge, students will have ability to design rational irrigation and drainage systems. The routing of road and its design will also include in the course.

536016
開放空間計劃
３
選
羅清吉

本課程旨在使學生從基地計劃、景觀規劃與生態設計的基礎，去了解開放空間、公園綠地計劃的相關理論, 透過案例之研討，習得開放空間、公園綠地計劃之相關知識與實務。並探討、分析當前台灣開放空間計劃的問題與相關議題。
課程內容將包括:

1.開放空間理論

2.開放空間規劃方法與實務

3.案例研究

4.相關問題分析與討論

536016
Special Topic on Open-Space
３
Ｓ
Robert. C. Lo

System Planning

The course provides a forum of discussion on the issues related to open-space system in Taiwan.

The aims of “Open-Space System Planning “are：

1.Theories of open-space system planning

2.Planning methodologies and approaches

3.Planning practices of open-space system

4.Case studies

5.Analysis and discussions on current issues 

536017
文化資產管理特論
３
選
盧惠敏

研討文化資產有關規劃、再利用、管理等課題，探討財政管理、旅遊業發展、社區培訓、及矛盾解決等模式。
536017
Special Topic on Heritage
３
Ｓ
H.M.Lu


Preservation and Management
Study on the “heritage” planning and management, including 1)fiscal management at the municipal level 2) involvement and investment by the tourism industry in the sustainability of the culture heritage resource base and supporting infrastructure3)community education and skills training leading to employment 4) conflict resolution among tourism promoters, property developers, local residents and heritage conservationists.5) nature heritage management on volunteerism, professionalism, and culture.
536018
環境安全與防災計畫
３
選
梁漢溪

本課程介紹環境安全與災害防治之基本觀念，藉由國內外目前發展概況加以說明。

主要內容包括環境與災害間之關係、安全事件與防災架構未來趨勢、災害案例分析、環境因子、適當防災方法及提供整體規劃觀念。
536018
Environmental Security and
３
Ｓ
H.H.Liang


Disaster Prevention Planning

Introduction to the basic concepts of environmental security and disaster prevention for understanding present development from various countries.Topics: the relationship between environment and disaster, the safe affairs and disaster prevention frame of the future, case analysis of disasters, environmental factors, the proper mitigation methods, and providing the whole concepts of planning. 

536019
規劃方案評估特論
３
選
梁漢溪

本課程在使學生整合規劃方案時評估相關知識及所需技巧，應用評估以達提昇評估品質，並傳達經驗與決策完成整體性評估。課程內容包括方案評估功能、過程、類型、途徑及方案分析，藉由講解、案例探討、討論、作業、簡報及期終報告加以訓練。
536019
Advanced Study in Planning
３
Ｓ
H.H.Liang


Evaluation

This course teaches students to integrate the knowledge and skills necessary for evaluating information on planning program, to apply this evaluation for improving the planning quality, and to communicate the experience and decision for finishing the overall evaluation. Course contents include the evaluating function, process, type, gateway, and program analysis. This course utilizes lectures, case studies, discussion, take-home exercises, student presentations, and term papers.    
536020
地理資訊系統特論
３
選
簡勇成

本課程旨在訓練學生整合電腦與太空科技，將地理資訊系統、全球衛星定位系統與遙技術加以整合，成為學生作現場定位量測、資源調查、環境規劃、生態監控及災害救援等最佳利器。

536020
Advanced Geographic
３
Ｓ
Y.C.Jian


Information System
This course will integrate computer and space technologies. The GIS, GPS and Remote sending all are covered in this course. It attempts to help students to use those tools in planning and monitoring. 

536021
景觀工程特論
３
選
簡勇成

本課程旨在培養學生解決景觀規劃時所遇到的工程問題能力，以力學基本原理，引導學生以機能、安全、經濟、生態為前題，設計出美觀、實用的公共設施與景觀結構，展現出力與美的景緻。此外對於配電、供水、步道規劃等相關設施亦將含蓋於課程中。

536021
Advanced Landscape
３
Ｓ
Y.C.Jian


Engineering
This course is designed to guide students to solve the problems in the planning, which are related to the civil engineering. The principles of mechanics will be covered in this course. With the knowledge of mechanics, students will have ability to design functional, safety, economic, ecological, beautiful, and suitable structures. Besides that, this course will cover some other relative topics such as electricity utility, water supply and walking path design.

536022
環境解說
３
選
梁漢溪
本課程在使學生瞭解環境解說之理論、方法、策略及技術，透過講解、實作及個案研究，分析解說需求與影響因素之關係，並藉以達成實際應用。
536022
Environmental Interpretation
３
Ｓ
H.H.Liang

Emphasis is on the theory, method, ploy, and technique of environmental interpretation. This course teaches students to understand the relationship between the interpretive demands and influential characters that can reach the practical application by introduction to interpretation, practice and studies.

536023
遊客衝擊及管理
３
選
羅清吉

本課程透過專題討論的方式使學生了解環境心理學、遊客行為與環境之交互關係…等相關理論，並探討分析遊客衝擊與管理的相關議題與對策。 

536023
Special Topic on Visitor Impact
３
Ｓ
Robert. C. Lo

Management

This course provides a forum of discussion on the issues related to visitor impact management. The objective of this course is to help the graduates to understand the environmental psychology, visitor behavior and the interactions between visitors and the environment.  

The contents of this course will include：

1.Theories of visitor impact management

2.Visitor behavior

3.Methodologies and approaches of environment impact

4.Case studies

5.Analysis and discussions on relative current issues
536024
觀光日語
3
選
蔡龍銘

本課程是教導學生學會應用日語做旅行業、餐旅業、旅館業等相關之觀光產業的服務。

內容包括：

一、導覽、介紹風景、設施。

二、電話應對：預約、呼叫、說明。

三、客戶服務：

1.飯店 2.餐廳 3.料理店 4.藝品店 5.免稅店 6.旅行社 7.航空公司 8.海關 9.車船服務 10.客戶抱怨處理。

四、會計、財務：

1.訂貨 2.傳票 3.書信 4.信用卡、金融 5.換錢。

五、客房服務：

1.設備介紹 2.特色介紹 3.引導、歡送。

536024
Japanese for Tourism
３
Ｓ
L.M. Tsai
This course is to offer for communications in Japanese when dealing with tourist affairs such as follow；

1.Introduction the destination, scenery, facilities.

2.Phone call conversations：ordering, calling, interpretation.

3.Customer's service：(1).in hotel  (2).in restaurant  (3).in cafe  (4).in souvenir stores  (5).in tax-free stores  (6).in travel agencies  (7).in airplane  (8).custom  (9).transportation  (10).claims

4.Accounting and financing：
(1).ordering  (2).invoice  (3).letter  (4).credit card, monetary  (5).exchanging money

5.Hospitality：(1)introduction of facilities(2)introduction of specialty(3)reception, see customers off

536025
觀光英語
3
選
待聘

本課程是教導學生學會應用英語做旅行業、餐旅業、旅館業等相關之觀光產業的服務。

內容包括：

一、導覽、介紹風景、設施。

二、電話應對：預約、呼叫、說明。

三、客戶服務：

1.飯店 2.餐廳 3.料理店 4.藝品店 5.免稅店 6.旅行社 7.航空公司 8.海關 9.車船服務 10.客戶抱怨處理。

二、會計、財務：

1.訂貨 2.傳票 3.書信 4.信用卡、金融 5.換錢。

三、客房服務：

1.設備介紹 2.特色介紹 3.引導、歡送。

536025
English for Tourism
３
Ｓ
TBA
This course is to offer for communications in English when dealing with tourist affairs such as follow；

1.Introduction the destination, scenery, facilities.

2.Phone call conversations：ordering, calling, interpretation.

3.Customer's service：(1).in hotel  (2).in restaurant  (3).in cafe  (4).in souvenir stores  (5).in tax-free stores  (6).in travel agencies  (7).in airplane  (8).custom  (9).transportation  (10).claims

4.Accounting and financing：(1).ordering  (2).invoice  (3).letter  (4).credit card, monetary  (5).exchanging money

5.Hospitality：(1).introduction of facilities (2).introduction of specialty (3).reception, see customers off
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